
PROTOKOt Nr VI/2019 


Obrad VI (nadzwyczajnej) Sesji Rady Gminy Koturl 


odbytej w dniu 27 lutego 2019 r. 


Sesja odbyta si~ w sali konferencyjnej Urz~du Gminy w Kotuniu . 

Obrady rozpocz~ty si~ 0 godz. 1630, a zakonczyty si~ 0 godz. 1655 . 

Ustawowa liczba radnych - 15 

W sesji uczestniczyto - 11 radnych tj. 73% ustawowego sktadu rady /Iista obecnosci w zatqczeniu do 

protokotu/. 

Porzqdek posiedzen ia: 

1. 	 Otwarcie Obrad VI nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. 

2. 	 Wnioski do porzqdku obrad. 

3. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 

2019-2026. 

4. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w budzecie gminy na 2019 rok. 

5. 	 Przyj~cie protokotu z poprzedniej sesji. 

6. 	 Zamkni~cie Obrad VI nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt. 1 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek otworzyta Obrady VI nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Kotun. 


Stwierdzita quorum. Przywitata przybytych na sesj~: W6jta Grzegorza G6rala, Skarbnika Gminy 


Agnieszk~ Chodowskq, radnych i mieszkanca Gminy Kotun . 


Ad pkt. 2. 


Wniosk6w do porzqdku obrad nie zgtoszono. 


Ad pkt. 3 


W6jt wyjasnit, ze gt6wnq zmianq WPF jest zmiana dotyczqca wydatk6w przeznaczonych na budow~ 


i modernizacj~ system6w kanalizacji sanitarnej oraz sieci wodociqgowej na terenie Gminy Kotun. 


W tej inwestycji zmniejszamy kwot~ wydatk6w w tym roku 0 100 tysi~cy ztotych i przenosimy tq 


kwot~ do wydatk6w na rok 2020. Poprosit 0 podj~cie uchwaty. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady przystqpita do procedury gtosowania projektu Uchwaty Nr VI.44.2019 


w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 2019-2026. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-11) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 4 


W6jt Grzegorz G6ral poinformowat, ze tak jak powiedziat radnym na spotkaniu, kt6re odbyto si~ po 


poniedziatkowej sesji, pojawita si~ mozliwosc zakupu trzech uzywanych samochod6w pozarniczych 


dla naszych jednostek. Samochody pochodzq z partnerskiej gminy Oberkramer w Niemczech. 


Samochody zostaty wycenione na 31.100 euro, co daje kwot~ okoto 135 tysi~cy ztotych. 


Pozostata kwota wydatk6w przeznaczona jest na ewentualne koszty dodatkowe dotyczqce 


mozliwosci rejestracji woz6w w Polsce. Jesli takich nie b~dzie, to srodki wr6cq do budzetu. 


Zabezpieczenie zakupu obejmuje: 100 tysi~cy ztotych zdj~te z wodociqgowania i kanaiizacji, 


40 tysi~cy zdj~te z zakupu srodk6w transportu dla Urz~du i 30 tysi~cy ztotych zostato zdj~te 




z modernizacji oswietlenia ulicznego. Poprosit 0 podj~cie uchwaty. 

- Mieszkanka Kotunia Justyna Pluta zadata Wojtowi pytanie : Gmina Kotun kupuje od partnerskiej 

gminy w Niemczech samochody strazackie a nasze samochody id q na Ukrain~ za darmo, czy jako 

Gmina mamy z tego jakies korzysc i,. 

- Wojt wyjasnit, ze do Ukrainy dwie jednostki przekazaty swoje stare pojazdy i byta to pomoc 

nieodptatna. Gmina nie przekazywata zadnego. Wartose ksi~gowa tych samochodow byta 0 ztotych. 

Ostatni samochod byt z 1992 roku i zainteresowanie strazakow kupnem takiego samochodu jest 

rowne zeru. 

- Pani Justyna Pluta kontynuowata swoje wystqpienie i zapytata, czy na naszq gminq nie dosye mamy 

juz wozow strazackich . Czy wozy, ktore obecnie majq straze na terenie naszej gminy, nie 

zabezpieczajq naszych potrzeb. Stwierdzita, ze za duzo juz jest inwestycji w straze i strazakow. 

Z tego co wie, to w Kotuniu Sq 2 wozy strazackie i mikrobus, Zeliszew ostatnio otrzymat samochod, 

Sosnowe, Polaki, Broszkow, Nowa Dqbrowka tez ma jakis samochod. Stwierdzita, ze nie nalezy 

zabierae srodkow z budowy kanalizacji, bo w miejscowosciach, gdzie jej przewidziana jej budowa 

wszyscy na ni q czekajq. Tu zabiera si~ pieniqdze z inwestycji a pozniej robi si~ prezenty Ukrainie 

w formie samochodow strazackich. Poprosita radnych 0 zastanowienie si~ nad tym zakupem. 

Wskazata, ze Sq inne potrzebniejsze wydatki np. budowa chodnika na ul. Szkolnej, ktorq id q dzieci do 

szkoty. Zaprotestowata przeciwko takiemu podz i1atowi srodkow budzetowych. Na straze id q bardzo 

duze pieniqdze 0 potrzeby mieszkancow Sq naprawd~ bardzo duze, nawet rozbudowa przedszkola 

w Kotuniu. 

- Wojt stwierdzit, ze potrzeb, 0 ktorych jego przedmowczyni mowita jest znacznie wi~cej. 

Stwierdzit tez, ze nie jest winq samorzqdu, ze musi on doktadae do utrzymania systemu oswiaty, 

ktory zgodnie z ustawq powinien bye pokrywany subwencjq oswiatowq. Nie jest tez naszq winq, ze 

mamy tyle wptywu z podatkow ile mamy. Zwrocit uwag~, ze nie powi~ksza si~ bazy OSP, ale jq 

modernizuje. Samochody, ktore Sq obecnie w posiadaniu jednostek OSP to wozy pochodzqce 

z poczqtku lat 90-tych. Dawno powinny bye wycofane z uzytkowania, przez co awaryjne i nie dajqce 

gwarancji ciqgtej sprawnosci. W tej chwili jest okazja kupie duzo nowsze samochody w bardzo dobrej 

cenie. Cena rynkowa tych samochodow jest trzy razy wyzsza. Zabiegalismy 0 te samochody juz od 

dawna . Jesli natomiast chodzi 0 stare samochody, ktore przekazywane Sq na Ukrain~, to dla nas majq 

one wartose ztomu a tam majq one zupetnie innq wartose. Powiedziata Pani, ze mamy wystarczajqcq 

ilose strazy, ale ci strazacy mUSZq miee jeszcze sprz~t odpowiedniej jakosci, zeby byli pewni tego, ze 

wtedy kiedy b~dzie trzeba jechae i niese pomoc, to wyjadq do zdarzenia. My nie inwestujemy 

w strazakow, my inwestujemy w nasze wtasne bezpieczenstwo. 

- Pani Justyna Pluta podkreslita jeszcze raz, ze wedtug niej te wozy strazackie, ktore obecnie Sq na 

wyposazeniu strazy w zupetnosci wystarczytyby do zabezpieczenia naszej Gminy. Uwaza, ze w tej 

chwili gminy nie stae na kolejne wydatki zwiqzane ze strazami, Sq znacznie wazniejsze potrzeby 

w gminie. Podkreslita, ze mowi to w imieniu mieszkancow a nie tylko swoim. 

- Wojt wyjasnit, ze w imieniu mieszkancow mowiq takze radni, ktorzy przez nich zostali wybrani 

wi~kszosciq gtosow. Zawsze b~dq gtosy mniejszosci, ale liczy si~ gtos wi~kszosci. Jesli dzisiaj ta 

uchwata nie zostanie podj~ta, to my tych samochodow nie kupimy. Nie chciatby jednak ustyszee od 

strazakow z Polakow, Broszkowa czy tez Nowej Oqbrowki, ze nie wyjechali do pozaru, bo Wojt i radni 

nie skorzystali z okazji kupna nowych samochodow. Bo postuchali si~ mieszkanki, ktora na sesji im 

tego odradzata. Stwierdzit, ze on ma odmienne zdanie od swojej przedmowczyni i dlatego poprosit 



o podj~cie tej uchwaty. 

- Radny Jacek Ptochocki zaproponowat, aby inwestycje zaplanowane w tych miejscowosciach, gdzie 

majq trafie nowe samochody strazackie, zostaty przesuni~te w czasie na rzecz innych potrzeb. 

- Wojt stwierdzit, ze zakupywane samochody nie Sq inwestycjq w t q miejscowose. Te samochody 

b~dq stuzyty wszystkim mieszkancom gminy i nie tylko gminy, bo wi~kszose zdarzen na drodze 

krajowej jest popetniana przez innych uczestnikow ruchu niz mieszkancy naszej gminy. Straz pozarna 

nie tylko ratuje dobytek, ale tez i zycie. To Sq stowarzyszenia, ktore w duzej mierze uczestniczq 

w zyciu spotecznym swoich mieszkancow jak tez i religijnym. Te srodki, ktore zostaty zdj~te 

z inwestycji nie wybudowatyby niczego, one zostaty zdj~te ze srodkow zabezpieczajqcych wyptat~ 

dokumentacji projektowej. Inwestycja budowy kanalizacji w Broszkowie, Gr~zowie i cz~sci Polakow 

b~dzie kosztowata okoto 9 milionow ztotych. Wi~c mowienie 0 tym, ze zabierajqc 100 tysi~cy ztotych 

pozbawiamy mieszkancow kanalizacji jest nieporozumieniem. Za kwot~ 100 tysi~cy ztotych mozna 

wybudowae okoto 150 metrow biezqcych kanalizacji w systemie grawitacyjnym. To Sq pieniqdze 

przeznaczone na dokumentacj~ i przygotowanie procesu przetargowego. 

- Wiceprzewodniczqcy Rady Artur Skwierczynski stwierdzit, ze idqc tym tokiem myslenia nalezatoby 

stwierdzie, ze w Zeliszewie, bo on ostatnio dostat samochod strazacki, nie powinno bye nic robione 

przez kolejne 4 lata, bo jego wartose jest znacznie wi~ksza. Ludzie nie powinni odbierae tych 

inwestycji w ten sposob. Samochody zakupywane do strazy stUZq wszystkim mieszkancom a nie tylko 

tym, do ktorych one trafi q. Stwierdzit, ze to Sq jedyne stowarzyszenia, ktore na terenie gmin niosq 

pomoc mieszkancom. Moze gdzies Sq jeszcze inne kota, ale najstarszymi organizacjami Sq zrzeszenia 

strazakow. Sam dopingowat strazakow z Zeliszewa zeby starali si~ 0 nowy samochod. Nie staratem 

si~ 0 samochod dla Polakow, bo wiedziatem, ze Zeliszewowi jest on bardziej potrzebny. 

Wspomniat takze, ze samochody ktore Sq obecnie na ich wyposazeniu, Sq naprawd~ bardzo stare. 

- Radny Tadeusz Wolinski stwierdzit, ze mieszka przy drodze krajowej. Kiedy nad naszym terenem 

przejdzie nawatnica, to droga krajowa jest btyskawicznie zatarasowana. Bez pomocy dobrego sprz~tu 

strazakow, blokada trwa bardzo dtugo. Sam niejednokrotnie pomagat w usuwaniu potamanych 

drzew. Popart koniecznose dbania 0 wyposazenie strazy, zeby skrocie czas oczekiwania ludzi na 

pomoc strazakow. 

Wi~cej uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady przystqpita do procedury gtosowania projektu Uchwaty Nr VI.45.2019 


w sprawie zmian w budzecie gminy na 2019 rok. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-ll) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 5 


Protokot z poprzedniej sesji zostat przyj~ty jednogtosnie (za-ll) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 6 


Wobec wyczerpania porzqdku posiedzenia Przewodniczqca Rady podzi~kowata wszystkim zebranym 


za obecnose i udziat w obradach sesji. Nast~pnie zamkn~ta Obrady VI (nadzwyczajnej) Sesji Rady 


Gminy Kotun. 


II 




